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  Gunnar Carlsson Vice ordförande (SPF) 

Åke Lif (PRO) 

Birgitta Airas (SPF) 

Kerstin Andersson (SKPF) 

Ersättare  Katrin Wicén (PRO) 
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Ing-Britt Falk (PRO) 

Irene Svensson (SPF) 

Håkan Jarmar (SPF) 

Övriga närvarande Eva Alama Avdelningschef 

Annelie Johansson Sekreterare 

 

Justerare   Christer Bertling (PRO), Håkan Jarmar (SPF) 
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Paragraf   §§1-6 
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§ 1 
Sammanträdets öppnande och godkännande av 
dagordningen 

Ordförande öppnar mötet och dagordningen godkändes med tillägg 

av en övrig fråga under § 6.  

 

Medlemmarnas organisationstillhörighet samt närvaro: 

 

Närvarande medlemmar: 

Christer Bertling (OPOL) PRO  

Åke Lif (OPOL) PRO 

Birgitta Airas (OPOL) SPF 

Kerstin Andersson (OPOL) SKPF  

 

Ersättare: 

Ing-Britt Falk (OPOL) (PRO) 

Irene Svensson (OPOL) (SPF)  

Håkan Jarmar OPOL) (SPF) 

Förhindrade:  

Gunnar Carlsson (OPOL) SPF 

Katrin Wicén (OPOL) PRO 

Torbjörn Sundsgård (OPOL) SPF 

 

§ 2 
Val av justerare 

Christer Bertling PRO och Håkan Jarmar SPF valdes att justera 

dagens protokoll. Justering av protokollet sker 19 maj via mejl. 

§ 3 
Aktuell information från förvaltningen 

Eva Alama, avdelningschef informerade om: 

 

 Budget 

Aprils budget genomgång visar på ett överskott för hela 

äldreomsorgen. Det beror på att volymen på ansökningar inte 

uppnår den prognostiserade volymen på beställarsida. 

Ansökningarna till vård- och omsorgsboende ökar men har inte 

uppnått nivån som prognosen har sagt. Utförarsidan har fortsatt 

underskott. 

 Smarta lås 

53 % av låsen är utbytta tom 13/4. En stor utmaning i samband 

med införandet av nyckelfri hemtjänst i staden, har varit 

information till och samtycke från fastighetsägarna. 
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Swedlock, som är leverantör till Nyckelfri hemtjänst, har 

tagit fram en ny version av den digitala nyckeln som gör 

den mer robust och ska förebygga skada vid batteribyten. Vi 

har ännu inte haft några problem gällande digitala 

nycklarna.  

För att undvika framtida problem är det bestämt att byta ut 

samtliga befintliga nycklar. Målet är att alla nycklar för alla 

hemtjänster ska vara utbytta till den nya versionen senast 

under juni. 

 ESF-ansökan 

Ansökt om medel via ESF tillsammans med EÅV och 

Farsta sdf för ett 3 årigt projekt för att kompetensutveckla 

personal, bl a gällande att utbilda sig till undersköterska 

men även språkutveckling. Svar på ansökan samt om 

förvaltningarna får medel för vikarieersättning kommer i 

juni. 

 Upphandling av restaurangdriften på Älvsjö 

servicehus/Älvsjögårdens vård- och omsorgsboende.  

Avtalet upphör den sista juli men förvaltningen har begärt 

förlängning och att nya avtalet startar den 1 november 2023. 

 IVOs beslut Tillsyn av medicinsk vård och behandling 

Äldreomsorgen har framfört i sitt svar på IVOs kritik om de 

åtgärder som redan vidtagits samt planerar att genomföras 

för att åtgärda bristerna. Åtgärderna handlar om att arbeta 

systematiskt med dokumentation, egenkontroller, införande 

av beslutsstöd, kommunikationsmodell enligt Sbar. Samt att 

vi utökar med en verksamhetsutvecklare inom HSL som 

kan stötta utförarverksamheterna i arbetet. 

 

Rådet framför att de briser som framkommit gällande 

läkemedelshantering och delegering är allvarliga och att 

utifrån det behövs det vidtas åtgärder för att inte den äldre 

ska utsättas för risk.  

Svar: Sjuksköterskorna ger delegering till de i personalen 

som de ser kan ta emot delegering och utföra uppgiften 

korrekt. Det finns även möjlighet för sjuksköterskan att ge 

en delegering under en begränsad tid för att sedan följa upp 

delegeringen och att den fungerar. 

Rådet undrar vart i vårdkedjan det inte fungerar när IVO 

säger att den medicinska bedömningen inte fungerar? Är det 

läkarna, sjuksköterskorna eller baspersonalen? 

Svar: Det är baspersonal som IVO syftar på och där kan vi 

se att det ibland har berott på språkförbristningar och därför 
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är det viktigt med utbildning av kommunikationsmodellen 

enligt Sbar. 

§4 

Anmälan av protokoll 

Stadsdelsnämndens sammanträde 20 april 2023  

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

KPR:s sammanträde 18 april 2023 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

Pensionärsrådets sammanträde 12 april 2023 

Pensionärsrådet önskar bjuda in MAS till kommande sammanträde 

för att få höra mer om undernäring inom våra verksamheter. 

§ 5 
Ärenden till Stadsdelsnämnden 

2 Tillsyn av medicinsk vård och behandling av särskilt 
boende för äldre 

Nu när pensionsrådet fått besked om IVOs allvarliga kritik om 

verksamheten och förvaltningens förslag till svar måste de med 

omedelbar verkan ombesörjas genom konkreta åtgärder. 

Frågor som pensionärsrådet lyfter fram är mycket oroväckande 

såsom otillräcklig kompetens, språkförståelse, otydliga 

delegationsregler, brist på personal, bristfällig dokumentation, ej 

patientsäker vård och läkemedelshanteringen mm. 

Rådet framför även att nämnden ska få en muntlig dragning av 

rådets protokoll i denna fråga. 

§ 6 
Övriga frågor 

Remiss gällande Trafikförändringar i SL-trafiken och närtrafiken. 

Rådet har uppmärksammat att förvaltningen inte är en 

remissinstans i detta ärende. 

Pensionärsrådet har för avsikt att lämna synpunkter till 

kommunstyrelsen, regionen med kopia till stadsdelsnämnden på de 

trafikförändringar som kommer att ske inom SL-trafiken plus 

närtrafiken. Beslut att för pensionärsrådet utse Håkan Jarmar och 

Irené Svensson att lämna dessa synpunkter.  
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Detaljplan för Klubbacken  

Det äldres behov skall så långt som möjligt tillgodoses avseende 

anpassat boende till rimliga hyror, bra kommunikationer till 

närliggande tunnelbana med exempelvis närtrafiken, se till att det 

finns parkbänkar och under vintertid ha en bra snöröjning och 

sandning av gångbanor och ta stor hänsyn till alla miljöfrågor i 

samband med byggnationen. 

Rådet lyfter även begreppet Brukare och om det används i 

äldreomsorgen? 

Svar: Generellt så används inte begreppet inom äldreomsorgen utan 

då finns andra termer som används som till exempel kund 

(hemtjänst), boende eller patient (särskilda boenden), enskild eller 

möjligt omsorgstagare.  

Rådet informerar om att den 6 september kommer det utifrån 

handlingsplanen för äldrevänlig stad att hållas en Senior dag på 

Stadion. Rådet undrar om förvaltningen har fått information om 

detta? 

Svar: Nej, det är inget som vi har fått information om än. 

 

Rådet undrar om det i år kommer att bjudas på en sommarlunch, 

som gjorts tidigare, i samband med sista sammanträdet innan 

sommaren?  

Svar: Återkommer med besked om det. 

 

Gällande Ipads till rådet så kommer de att delas ut till kommande 

sammanträde i juni till de i rådet som anmält att de vill låna en 

Ipad. Det kommer inte hållas en utbildning i anslutning till 

sammanträdet utan de som har behov av stöd med sin Ipad ska då 

kontakta äldreomsorgens IT-stöd Senior och boka in ett möte med 

honom. 

 

Nästa sammanträde är 7 juni kl. 10:30 


